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Geachte  voorzitter,  raadsleden en alle aanwezigen,   

 

Alvorens over te gaan tot de behandeling van onze algemene beschouwing wil ik het College 

en vooral ook het ambtelijke apparaat namens onze fractie danken voor hun inzet. Wij zijn er 

van overtuigd dat een hechte samenwerking tussen Raad, college en ambtelijk apparaat 

belangrijk is voor een goede kwaliteit van het product dat we samen aan onze burgers 

moeten leveren.    

Voorzitter, 

Hoewel de voorliggende begroting grotendeels aansluit bij onze stadpunten, hebben wij nog 

een aantal opmerkingen, aanvullingen, vragen, wensen c.q. voorstellen. Waar ik nu dieper 

op inga. 

Zelfsturing: 

Wie woont in de verschillende kernen van onze gemeente zal steeds vaker merken dat  

initiatieven niet worden genomen vanuit het stadhuis maar vanuit de burgers zelf.  Dit 

gegeven van zelfsturing is voor Algemeen Belang een groot goed. We vinden dan ook dat 

het gemeentebestuur blijvend moet stimuleren, ondersteunen en faciliteren in zelfsturing. In 

dit kader vinden we het jammer dat er binnen de dienstverlening van de gemeente een 

kentering heeft plaats gevonden in het denken hierover.  Zo is er na alle verenigingen in 

onze gemeente een brief uitgegaan dat het niet langer mogelijk is gebruik te maken van 

gemeentelijke materialen voor evenementen.  Juist voor het in stand houden van kleine 

evenementen is het lenen van dergelijke materialen belangrijk. We verzoeken de wethouder 

dan ook om betreffend besluit te herzien.  

Bovendien zijn wij van mening dat het college op vernieuwende wijze inspanningen moet 

doen om het leefbaarheidsniveau in alle kernen op pijl te houden. Dit geld zeer zeker voor de 

kernen waar het basisschoolonderwijs verdwenen is of dreigt te verdwijnen.  

Openbare ruimte:  

De afgelopen jaren is er door onze gemeente een flinke slag gemaakt op het gebied van 

stedelijke ontwikkeling en beheer.  Zo is er flink geïnvesteerd in veilige schoolroutes en 

is/wordt het onderhoud van verschillende wegen in onze gemeente aangepakt. Wel denken 

we dat de klus nog niet af is in dit kader hebben we een aantal vragen aan de wethouder: 

Nu de gerealiseerde veilige schoolroutes een succes blijken zijn we benieuwd naar de 

verdere plannen hieromtrent. Met andere woorden staan er nog nieuwe veilige fiets- of 

schoolroutes op de planning? 

De fractie Algemeen Belang is ontevreden over het niveau van het groenonderhoud, trottoirs 

en wegdek in onze kernen kan de wethouder toezeggen hier meer inzet op te plegen?  

Voor de fractie Algemeen Belang staat het openhouden van de Curfsweg niet ter discussie. 

Het sluiten van deze weg zorgt immers voor een enorme verkeersdrukte in het centrum van 

Houthem. Zeker op de uren dat de leerlingen van Addelante van en naar school worden 

gebracht. We horen dan ook graag hoe het college hierover denkt. Indien noodzakelijk 

dienen we hierover in 2e termijn een motie in. 

De fractie Algemeen Belang is van mening dat gehandicapten en mensen die slecht ter been 

zijn, zoveel als mogelijk, toegang moeten hebben tot natuurlijke zichtlocaties en  
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recreatiegebieden. In dit kader lijkt het ons passend de wandel-, fiets- en ruiterroutes in onze 

gemeente tegen het licht te houden.  

Kan de Wethouder toezeggen hier speciale aandacht aan te geven? 

Wonen: 

In het regeerakkoord wordt vermeldt dat de economische crisis na 2008 een grote impact 

heeft gehad op de woningmarkt, de woningbouw en de capaciteit van de bouwsector. Nu de 

economie sterk aantrekt, is de vraag naar woningen weer enorm toegenomen. Er zijn meer 

woningen nodig van goede kwaliteit, passend bij de financiële mogelijkheden en 

hedendaagse wensen van mensen.  

In het kabinetsbeleid wordt de keuze gemaakt voor midden huurwoningen in de vrije sector. 
Woningmarktbeleid vergt samenwerking met medeoverheden, corporaties en private 
partijen. Voor komende periode is het doel om meer nieuwe koop- en huurwoningen te 
bouwen, voldoende koop- en huuraanbod voor specifieke groepen te realiseren en flinke 
stappen te zetten voor de verduurzaming van de bestaande woningvoorraad.  
Met het oog op de recent vastgestelde Regionale Woonvisie, waarin kleinere kernen volledig 
op slot zijn gezet en meer de functie van ‘openluchtmuseum’ zullen gaan innemen vragen uw 
college hier voor de komende periode de nodige aandacht aan te besteden en dit in de regio 
nader uit te zetten. 
 
Woningbouw:  
Met de nieuwe Omgevingswet krijgen gemeenten meer verantwoordelijkheden, meer 
instrumenten en meer vrijheidsgraden in het ruimtelijk beleid en het woonbeleid. Dat biedt 
mogelijkheden tot regionaal en lokaal maatwerk om te sturen op omvang, samenstelling en 
kwaliteit van de woningbouwproductie.  

Daarnaast zal in de lijn van het kabinet, in overleg met medeoverheden, woningcorporaties 
en andere stakeholders afspraken gemaakt moeten worden over het aanjagen van de 
woningbouwproductie. Dat het aanbod van woningen traag reageert op de aantrekkende 
vraag, is deels inherent aan het bouwproces, maar deels ook het gevolg van onnodig 
belemmerend overheidsbeleid. In de te maken afspraken dienen de belemmeringen zoveel 
mogelijk weggenomen te worden. Daarnaast moet regionaal maatwerk mogelijk zijn, zowel in 
de stad als ook regio.  

 

De fractie Algemeen Belang is van mening dat onze gemeente naast de door het kabinet 

ingezette lijn van midden huurwoningen, ook moet inzetten op de bouw van zorg- en 

starterswoningen. Deelt het college (en raad) deze mening en zo ja kunt u ons toezeggen 

dat deze problematiek op korte termijn wordt ingebracht in de hiervoor geldende Regionale 

overleg gremia? 

Sociaal domein:  

Op deze beleidstrein doet Valkenburg het uitstekend desalniettemin baart de situatie die in 

de regio ontstaan is omtrent de jeugdzorg ons grote zorgen. Het is schandalig dat jongeren 

in Maastricht moeten aankloppen bij het leger des Heils omdat ze verstoken zijn van acute 

zorg. Naar wij begrepen hebben geld dit niet voor de Valkenburgse jeugd. 

Kan de wethouder bevestigen dat er in de Gemeente Valkenburg aan de Geul geen 

problemen zijn omtrent de jeugdzorg? 

Een andere zorgelijke ontwikkeling is het steeds frequenter optreden van eenzaamheid bij 

ouderen. De fractie AB wil bijdragen aan de vermindering hiervan door de Sport en 
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activiteitenpas die er nu is voor jongeren ook te ontwikkelen voor onze ouderen. Bovendien 

vinden we dat het college een bijdrage moet leveren aan zelfsturingsprojecten die 

eenzaamheid tegen gaan, denk bijvoorbeeld aan ouderen die elkaar kunnen ontmoeten in d’r 

Moostuin of in de hoeskamers.  

Kan het college op korte termijn met een voorstel komen om een sport en activiteitenpas 

voor ouderen te ontwikkelen? Indien nodig dienen wij hierover in 2e termijn een motie in. 

Het is voor mijn fractie vanzelfsprekend dat de dienstverlening voor onze burgers op peil 

blijft. Hierbij geniet het verder digitaliseren van gemeentelijke dienstverlening niet onze 

voorkeur. Dit zorgt immers voor problemen bij ouderen en analfabeten. 

Verder willen we het college vragen om te onderzoeken om voor alle vrijwilligers in onze 

gemeente, een gratis VOG verklaring te verstrekken. 

Bovendien zijn we van mening dat muziekonderwijs haar bijdragen kan leveren in de 

toekomstige binding binnen onze kernen. Graag willen wij in samenwerking met de 

kwaliteitsverbetering gymnastiekonderwijs op de lagere school, een lans breken voor 

verbetering van het muziekonderwijs. 

Het valt onze fractie op dat er binnen de gemeente Valkenburg aan de Geul weinig 

mogelijkheden zijn voor jongeren tussen de 15 en 18 jaar. Hier moet naar onze mening 

beleid voor ontwikkeld worden. 

Toerisme en recreatie: 

Het moge duidelijk zijn dat toerisme de motor is van onze gemeente. Wel heeft onze fractie 

een kritische houding tegenover de grote hoeveelheid aan evenementen die in onze 

gemeente plaatsvinden. We moeten toe naar een gezonde balans en ervoor zorgen dat het 

prettig wonen, werken en recreëren blijft in onze gemeente.  

We zijn nieuwsgierig naar de opvattingen van het college omtrent de ontwikkeling van 

Topparken te Schin op Geul. 

Veiligheid: 

Onze burger heeft recht op een veilige leefomgeving, dit wordt ook ingezien door het nieuwe 

kabinet dat in haar regeerplannen 80 miljoen aanwend voor meer politiezorg.  In het licht van 

dit gegeven hebben wij de volgende vraag: 

Kan het college, indien er meer geld komt voor politiezorg, de toezegging doen dat het 

Valkenburgs politiebureau weer 24 uur per dag geopend zal zijn? 

Het Valkenburgs vrijwillige brandweerkorps heeft de noodklok geluid over het achteruitgaan 

van de brandweerzorg in onze gemeente. Dit is grotendeels te wijten aan het tekort aan 

vrijwilligers hier heeft de gemeente weinig invloed op. Bovendien bereiken ons berichten dat 

het Valkenburgs korps niet langer de beschikking heeft over een ladderwagen deze is echter 

belangrijk bij brandbestrijding in het centrum. We hopen dan ook dat het college een 

inspanning doet om de ladderwagen terug naar Valkenburg te halen. 

Economie en projecten:  

Binnen de gemeente Valkenburg lopen verschillende grote projecten: Leeuwterrein, Croix de 

Bourgonge, Boslust, Villa Nova, Bergervliet. Graag ontvangen we vandaag een overzicht van 

de stand van zaken van betreffende projecten. 

Hoe staat het met de voortgang van het project Walramplein/Molenstraat en de in te passen 

Bewaakte Fietsenstalling en Openbaar Toilet? 



Algemene Beschouwingen fractie Algemeen Belang 2017                                                             
 
Binnen dit programma halen we de mogelijke ontwikkelingen van het Vliegveld Beek aan, 

weke gevolgen hebben deze ontwikkelingen voor de inwoners van de gemeente Valkenburg 

aan de Geul? Hierbij valt te denken aan geluidsoverlast en de uitstoot van fijnstof.  

Polfermolen 

In het persbericht behorende bij de begroting en het meerjarenperspectief geeft u aan dat de 

belangrijkste bezuiniging de Polfermolen is en blijft. Ook haalt u hierbij de behandeling van 

dit onderdeel aan tijdens de raadsvergadering van juli 2017. Tijdens deze vergadering is op 

voordracht van Algemeen Belang door raad aan uw college de opdracht meegegeven om de 

komende periode als College alles in het werk te stellen om het gehele complex voor de 

gemeenschap te kunnen behouden. Ook werd hierbij specifiek gevraagd om de raad 

periodiek te informeren over de door uw college genomen acties en vorderingen. Recent 

hebben wij vernomen dat er ontwikkelingen op dit vlak aan de orde zouden zijn. Kunt u ons 

de stand van zaken en ondernomen acties door uw college in het afgelopen half jaar in een 

van eerstvolgende commissievergadering nader toelichten? De datum van 1 januari 2019 

nadert immers met forse schreden. 

 

Financiën algemeen 

Na een periode van flinke bezuinigingen zal conform de afgesproken spelregels tussen de 

overheden – samen de trap op, samen de trap af –er vanaf komend jaar miljoenen euro’s 

meer richting gemeenten vloeien vergeleken met de laatste Septembercirculaire. 

De komende jaren zal de toename in het gemeentefonds grofweg stijgen van circa 370 

miljoen in 2019 naar 1,3 miljard in 2022. Kanttekening hierbij is dat met deze toename straks 

ook de inflatie in het Sociaal Domein moet worden gedekt. Desondanks zal er behoorlijke 

financiële injectie van Rijkswege naar gemeenten plaatsvinden. 

Dat deze financiële gegevens op dit moment nog niet verwerkt konden worden in de 

begroting spreekt voor zich. 

Voorzitter het is dan ook van belang dat de raad tijdig bij de voorbereidingen van de 

kaderbrief in stelling zal worden gebracht. Waarmee tevens wordt voorkomen dat tijdens de 

behandeling van deze Kaderbrief de wensen en meningen van fracties alle kanten uitgaan. 

Afgelopen jaar leek het meer op de invulling van het wensenlijstje van de verschillende 

portefeuillehouders. 

Hoe denk u voor de komende raadsperiode en de op te stellen Kaderbrief voor de 

samenstelling van de begroting 2019 de betrokken partijen eerder in stelling te brengen 

zodat meer betrokkenheid door de raad wordt ingepast en er een uiteindelijk een gedragen 

kaderbrief aan de nieuwe begrotingssamenstelling ten grondslag ligt. 

Voorzitter ik kom tot een afronding en wil graag eindigen met een positieve noot. 

Het heeft onze fractie blij verast dat er veel burgers interesse getoond hebben voor het 

project dubbel duurzaam we zijn dan ook meer dan nieuwsgierig naar de terugkoppeling 

hiervan. 

Een ander positief punt wat we bij de laatste begrotingsbehandeling van deze raadsperiode 

willen vermelden is de constructieve wijze waarop we onze gemeente de afgelopen jaren 

bestuurd hebben. Hiervoor wil ik alle collega’s in de raad, commissies het college en het 

ambtelijk apparaat danken. Bovendien dank ik de mensen die zich dagelijks onbaatzuchtig 

voor onze gemeente inzetten binnen zelfsturingsprojecten en verenigingen.  

Tot zover in 1e termijn  

 


